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 Protokół Nr XXI/17 
z XXI Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 27 stycznia 2017 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1200 

Zakończenie posiedzenia       - godz. 1415 

Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 25 
  
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 

Pani Alicja Wąsik, Przewodnicząca Rady Powiatu, otworzyła XXI Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitała zebranych radnych, gości oraz pracowników 
Starostwa. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista gości stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu, lista pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 3 do 
protokołu. Pani Przewodnicząca poinformowała, że w chwili obecnej na sali jest 23 radnych, 
co wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. 

Pani Alicja Wąsik poinformowała, że nie wpłynęły poprawki co do treści protokołu 
z XIX Sesji Rady Powiatu w dniu 25 listopada 2016 r., i zgodnie z § 24 ust. 1 Statutu Powiatu 
zatwierdziła ww. protokół. 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała, że zgodnie z art. 15 ust. 1 
ustawy o samorządzie powiatowym radnym jest przesyłany porządek obrad. Porządek obrad 
nie podlega głosowaniu, natomiast zmiany do przesłanego porządku obrad wprowadzić może 
rada powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, co w wypadku Rady 
Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów. Przewodnicząca poinformowała, że porządek obrad 
przesłany został w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zgłaszanie propozycji zmian do porządku obrad. 

Pani Alicja Wąsik zaproponowała usunięcie z porządku obrad punktu 8. 
„Rozpatrzenie wniosku o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku pracy z radnym Powiatu 
Olsztyńskiego”, ponieważ w międzyczasie wpłynęło kolejne pismo Miejskiego 
Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w Olsztynie z informacją, że z dniem 12 
stycznia 2017 roku został rozwiązany stosunek pracy z Panem Marianem Piwcewiczem za 
porozumieniem stron. W związku z powyższym zajmowanie stanowiska w tej sprawie przez 
Radę Powiatu jest w tej chwili bezprzedmiotowe. 

Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przedstawionego 
wniosku. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 
radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” od głosu nie było.  

Następnie Pani Alicja Wąsik zaproponowała wprowadzenie po punkcie 7. 
„Funkcjonowanie szkół na terenie Powiatu Olsztyńskiego” dodatkowego punktu 8. pn. 
„Rozpatrzenie skargi” obejmującego rozpatrzenie skargi na działalność Starosty 
Olsztyńskiego. 

Następnie Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie w sprawie przedstawionego 
wniosku. W głosowaniu wzięło udział 23 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 
radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” od głosu nie było.  

Pani Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad sesji wraz z przyjętymi zmianami: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
3. Interpelacje i zapytania radnych. 



 2

4. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2017 
 podjęcie uchwały (druk nr 129). 
5. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego 
 podjęcie uchwały (druk nr 130) 
6. Strategia Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016-2025 
 podjęcie uchwały (druk nr 131). 
7. Funkcjonowanie szkół na terenie Powiatu Olsztyńskiego  
 podjęcie uchwał (druki nr 132, 133). 
8. Rozpatrzenie skargi. 
9. Sprawy różne i wolne wnioski. 
10. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Pkt 2. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
 
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że w okresie od ostatniej sesji Rady Powiatu 
w Olsztynie odbyły się 3 posiedzenia Zarządu Powiatu w Olsztynie. Efektem prac Zarządu są 
m.in. projekty uchwał ujęte w porządku obrad sesji. 

Ponadto Zarząd zajmował się m.in. następującymi sprawami:  
- w dniu 12 stycznia 2017 r. nastąpiło otwarcie ofert złożonych w przetargu na 

realizację zadania: „Budowa hali sportowej przy Zespole Szkół w Biskupcu”. Było to 
już drugie podejście. Niestety okazało się, że oferty złożone w drugim przetargu 
znacznie przekroczyły budżet Powiatu przeznaczony na tę inwestycję. Najtańsza 
oferta wyniosła 7 mln 883 tys. zł. W związku z tym, że Powiat przeznaczył na 
realizację inwestycji niższą kwotę, mianowicie 6 mln 245 tys. zł, Zarząd Powiatu 
zdecydował o unieważnieniu postępowania i rozpisaniu kolejnego przetargu, 

- Zarząd Powiatu przyjął sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Powiat Olsztyński w 2016 r. Ze sprawozdania wynika 
konieczność wypłacenia nauczycielom stażystom, zatrudnionym w szkołach 
powiatowych, kwoty ponad 11.000 zł w postaci dodatku uzupełniającego. 
Sprawozdanie zostało przekazane Przewodniczącej Rady Powiatu, 

- w dniu 3 stycznia Zarząd Powiatu ogłosił III plebiscyt na najlepszych sportowców, 
trenerów i osoby zasłużone dla sportu w powiecie olsztyńskim. Kandydatury do 
wyróżnień i nagród mogą zgłaszać kluby sportowe działające na terenie powiatu 
olsztyńskiego lub zrzeszające zawodników stale zamieszkałych na terenie powiatu, a 
także radni Rady Powiatu w Olsztynie, Starosta Olsztyński i związki sportowe. 
Wnioski można składać do 31 stycznia. Laureatów plebiscytu poznamy wiosną 
podczas uroczystej Gali Sportu Powiatu Olsztyńskiego, 

- w dniu 20 stycznia z kolei został ogłoszony konkurs na projekty programów 
zdrowotnych do realizacji w 2017 r. w szkołach ponadgimnazjalnych prowadzonych 
przez Powiat Olsztyński. Najciekawsze projekty mogą zostać dofinansowane kwotą 
do 4 tys. zł. Termin składania ofert mija 20 lutego, 

- w dniu 21 stycznia na scenie Warmińsko-Mazurskiej Filharmonii w Olsztynie stanęło 
jednocześnie ponad 120 uczniów Powiatowej Szkoły Muzycznej w Dywitach oraz jej 
filii w Olsztynku, Barczewie i Biskupcu. Filia z Dobrego Miasta nie brała udziału w 
wydarzeniu, ponieważ był to koncert nastawiony na chóry, a dopiero od drugiego roku 
nauczania wprowadzone są zajęcia nauki śpiewu chóralnego. Przed pełną widownią 
wystąpiły połączone chóry dziecięce. Po raz kolejny dzieci z naszych szkół mają 
możliwość zaprezentować się na najważniejszej estradzie muzycznej w 
województwie. Już sam ten fakt to duży sukces i niech będzie dobrym prognostykiem 
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na przyszłość – zarówno dla dzieci, jak i naszej placówki zwłaszcza, że Dyrektor 
Filharmonii jest na nam bardzo przyjazny i nie ma problemu, by w wolnym terminie 
nasze dzieci na scenie filharmonii mogły występować, 

- Zarząd Powiatu określił procedurę rozpatrywania wniosków na realizację zadań z 
zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej w 2017 r. W tym roku termin 
przyjmowania wniosków wyznaczony został na 15 kwietnia, 

- 2,5 tys. dzieci i młodzieży wzięło udział w 5. edycji akcji „Bezpieczne Ferie”, 
organizowanej przez Starostwo Powiatowe w Olsztynie, Policję, Straż Pożarną 
(zawodową i ochotniczą) oraz służby leśne przy współudziale samorządów gminnych. 
Na plażach jezior Limajno (gm. Dobre Miasto), Jemiołowo (gm. Olsztynek), 
Tumiańskiego (gm. Barczewo) i Dadaj (gm. Biskupiec) odbyły się pokazy ratownicze 
z wykorzystaniem m.in. poduszkowca policyjnego. Głównym celem było 
uświadomienie młodym mieszkańcom powiatu, że lód nie jest miejsce do zabawy i 
żadna grubość lodu nie jest bezpieczna. Warto zaznaczyć, ze odkąd organizujemy 
„Bezpieczne Ferie” służby nie odnotowały ani jednego zdarzenia na zamarzniętym 
akwenie z udziałem dzieci. W ramach kontynuacji akcji w budynku Starostwa stanęła 
wystawa poświęcona bezpieczeństwu w czasie ferii zimowych. Można obejrzeć 
zdjęcia z tegorocznej edycji, 

- w dniu 13 stycznia w Osnabrück odbyło się coroczne Spotkanie Noworoczne z 
władzami zaprzyjaźnionego z nami powiatu, a także z członkami Stowarzyszenia 
Byłych Mieszkańców Powiatu Olsztyńskiego. Naszym reprezentantem była 
Przewodnicząca Rady Powiatu w Olsztynie pani Alicja Wąsik, 

- w związku ze zbliżającym się okresem rozliczeń z fiskusem, na stronie internetowej 
Powiatu Olsztyńskiego została opublikowana lista organizacji pozarządowych 
działających na terenie powiatu. Do listy zostały dołączone dwie organizacje z 
Olsztyna: Uczniowski Klub Sportów Walki „PIRS” Powiatu Olsztyńskiego oraz 
Fundacja „Fundusz Ziemi Olsztyńskiej”. Pani Starosta w szczególności zachęciła 
radnych do oddania 1% podatku na naszą Fundację, która przekazuje stypendia 
zdolnym młodym mieszkańcom powiatu, 

- Zarząd Powiatu podjął decyzję o dofinansowaniu XIX Wenty Dobroczynnej 
organizowanej przez Akcję Katolicką Archidiecezji Warmińskiej, z której dochód w 
roku bieżącym zostanie przeznaczony na Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych i 
Ich Rodzin w Olsztynku. Wenta odbędzie się 26 lutego br. 

- Powiat włączył się w 25. Finał wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Nasze fanty 
na licytację były licytowane w Kolnie. W sumie w całym powiecie olsztyńskim udało 
się zebrać 236.000 zł., 

- w dniu 28 stycznia w hotelu „Słoneczny Brzeg” w Rukławkach odbędzie się Bal 
Charytatywny na rzecz Domu dla Dzieci „Keja” z Biskupca. Pani Starosta zachęciła 
do udziału. Szczegółowe informacje można uzyskać z sekretariacie, 

- dziś obchodzimy Dzień Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia. Z tej okazji, w 
imieniu swoim oraz Zarządu Powiatu, Pani Starosta złożyła serdeczne życzenia pani 
Krystynie Dudzińskiej, dyrektor Urzędu Pracy Powiatu Olsztyńskiego, która niestety 
jest nieobecna na dzisiejszej sesji, ponieważ bierze udział w uroczystości, podczas 
której wręczane są odznaczenia dla zasłużonych pracowników Publicznych Służb 
Zatrudnienia. Pani Starosta podziękowała za wszystkie działania skutkujące podjęciem 
pracy przez mieszkańców powiatu, co z kolei przekłada się na podniesienie jakości 
życia w powiecie. Pani Starosta życzyła satysfakcji zawodowej i wszelkiej 
pomyślności. 

 
Pkt 3. Interpelacje i zapytania radnych. 
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Pani Alicja Wąsik poprosiła radnych o zadawanie pytań. Poinformowała, że 

interpelacje na piśmie mogą być składane w dowolnym momencie, Pani Przewodnicząca 
przypomniała, że zgodnie z § 11 ust. 2 Statutu Powiatu Olsztyńskiego interpelacje składa się 
na piśmie w sprawach zasadniczych dla Powiatu. Pani Przewodnicząca poinformowała, że w 
okresie od ostatniej Sesji Rady Powiatu nie wpłynęły żadne interpelacje od radnych Powiatu 
Olsztyńskiego. Pani Przewodnicząca poprosiła radnych o zadawanie pytań, zgodnie z § 12 
ust. 1 Statutu Powiatu Olsztyńskiego zapytania składa się na sesji ustnie w sprawach 
dotyczących bieżących problemów powiatu, w szczególności w celu uzyskania informacji o 
określonym stanie faktycznym. 

Pani Elżbieta Samorajczyk poinformowała radnych, że z dniem dzisiejszym 
zrezygnowała z działalności w klubie radnych PSL. Pani Samorajczyk powiedziała, że z tego 
co wie, nie jest jedyną osobą. Pani radna podziękowała klubowi za dotychczasową 
współpracę. 
 Pan Andrzej Abako, w związku z zaistniałą sytuacją, w imieniu klubu radnych „Nasz 
Powiat”, poprosił Przewodniczącą o 30 minut przerwy. 
 Pani Alicja Wąsik, na wniosek Przewodniczącego klubu radnych „Nasz Powiat” 
ogłosiła 30 minutową przerwę w obradach sesji (godz. 1220). 
 Pani Alicja Wąsik, o godzinie 1254, wznowiła obrady sesji. 
 Pan Andrzej Abako przeprosił za małe zamieszanie, ale w związku z zaistniałymi 
okolicznościami klub radnych „Nasz Powiat” chciałby sprawdzić, czy koalicja rządząca ma 
jeszcze mandat do sprawowania władzy i wykonywania zadań nałożonych na Powiat 
Olsztyński. Odpowiednie wnioski zostały już przygotowane, ale żeby nie zakłócać przebiegu 
dzisiejszej sesji, to zostaną one złożone na ręce Pani Przewodniczącej po zakończeniu obrad. 
 Pan Janusz Dembiński powiedział, że klub radnych PO jest zadowolony z koalicji z 
klubem radnych PSL i liczy na to, że potrzebną większość uda się utrzymać.  
 Pan Jan Żemajtys powiedział, że nie będzie się wypowiadał na tematy polityczne, bo 
polityka coraz mniej mu się podoba i jest coraz dalej od tych rozgrywek. Pan radny 
powiedział, że na ostatniej sesji zadał pytanie odnośnie rozdysponowania kwoty 230.000 zł na 
zadanie: Likwidacja przełomu w m. Silice, remont drogi Próle – Kołaki i likwidacja zastoiska 
wody w miejscowości Wipsowo. Prosiłem Panią Starostę o szczegółowe wyjaśnienie tej 
sprawy. Mam nadzieję, że miesiąc czasu nie będę czekał, bo 22 grudnia było zapytanie, po 30 
dniach otrzymałem odpowiedź, teraz mam nadzieję, że to nie będzie 30 dni. Proszę, żeby w 
jak najkrótszym czasie odpowiedzieć. Jaki jest zakres rzeczowy robót w miejscowości Silice, 
na jakiej długości, ile będzie asfaltu, jakiej szerokości będzie asfalt. Jeśli chodzi o drogę Próle 
– Kołaki, to jaka będzie nawierzchnia, na jakim odcinku, jaka technologia wykonania, jakiej 
długości rów odwadniający. Jeśli chodzi o likwidację zastoiska wody w Wipsowie, to jaka 
powierzchnia, na jakiej szerokości, jakiej długości rowy odwadniające. Otrzymana odpowiedź 
mnie nie zadowala, to jest proste do wyliczenie, prosi więc o szybką odpowiedź. 
 Pani Anna Klewiado zapytała, czy interpelacja dotycząca zmiany standardu 
zimowego utrzymania drogi Świątki – Jonkowo, czy już dotarła i czy była rozpatrywana? 
 Pani Małgorzata Chyziak odpowiedziała, że interpelacja już wpłynęła, ale nie była 
jeszcze rozpatrywana. 
 Pani Anna Klewiado zapytała, czy dzisiaj dostanie odpowiedź? 
 Pani Małgorzata Chyziak odpowiedziała, że odpowiedź zostanie udzielona pisemnie 
w najbliższym czasie.  
 Pani Grażyna Gałęziewska, w odpowiedzi do słów Pana Żemajtysa, powiedziała, że  
jeżeli chodzi o te pieniądze i remonty na terenie gminy Barczewo, to są to żadne pieniądze. 
Panu się wydaje, że to dużo. Pani radna powiedziała, że na wiosnę zorganizuje na nowo 
przejazd Komisji Gospodarki po drogach w gminie Barczewo i zawiezie Pana radnego w te 
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miejsca, o których jest mowa. Pani radna powiedziała, że rozumie, że Pan Żemajtys teraz 
powie, że nie czepia się kwot i że to jest mało, ale to tak nie jest. Pani Gałęziewska 
powtórzyła, że jeszcze raz zorganizuje objazd pod drogach w gminie Barczewo. Jeżeli chodzi 
o zastoisko wody w miejscowości Wipsowo, o remont drogi Próle – Kołaki, to tych pieniędzy 
jest stanowczo za mało, żeby te drogi doprowadzić do stanu użyteczności. A jak będzie 
kolejne spotkanie w miejscowości Wipsowo, to Pani radna nie omieszka poprosić Pana 
sołtysa, żeby radnego Żemajtysa na to spotkanie zaprosił. Pani Gałęziewska powiedziała, że 
ostatni raz była na takim spotkaniu w listopadzie zeszłego roku i mieszkańcy mieli bardzo 
wiele uwag. 
 Pan Jan Żemajtys powiedział, że Pani radna Gałęziewska jest adwokatem Pani 
Starosty i to rozumie, ale on zadał konkretne pytanie i oczekuje konkretnej odpowiedzi.   
 Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że jej wypowiedź nie była odpowiedzią na 
pytanie radnego do Pani Starosty, bo odpowiedź zostanie udzielona pewnie na piśmie. To 
była tylko uwaga i uzupełnienie wypowiedzi Pana radnego. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że chciałby zapytać o dwie sprawy. Pierwsza, to 
czy ktoś z członków Zarządu rozmawiał z Biskupem odnośnie Zespołu Szkół Rolniczych w 
Smolajnach? Drugie, to na jakim etapie jest sprzedaż ośrodka w Łęguckim Młynie? 
 Pani Krystyna Szter zapytała jak się ma nasza szkoła muzyczna w odniesieniu do 
planowanej reformy? 
 Pan Jan Żemajtys powiedział, że jeżeli chodzi o budowę hali sportowej w Biskupcu, 
to będzie rozpisany już trzeci przetarg. W związku z powyższym, czy Wydział Budownictwa 
i Inwestycji przygotował jakąś alternatywę, gdyby okazało się, że złożone oferty ponownie są 
za wysokie? Czy byłaby taka możliwość, by zmienić zakres rzeczowy zamówienia? 
 Pani Bożena Wojarska powiedziała, że chciałaby uzupełnić pytanie Pani Krystyny 
Szter. Jest w tej chwili styczeń i czy zostały już podjęte jakieś działania odnośnie pozyskania 
środków na budowę nowej siedziby Powiatowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Dywitach? 
 Pan Jan Żemajtys zapytał o drogę Naterki – Sząbruk. Był ogłoszony przetarg, 
zabezpieczono kwotę 230.000 zł. Oferty złożone w przetargu przekraczają kwotę 300.000 zł. 
W związku z powyższym, co Zarząd zamierza z tą sprawą zrobić, jakie będą dalsze działania? 
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że jeżeli chodzi o pytanie Pana Żemajtysa o 
rozdysponowanie kwoty 230.000 zł, to odpowiedź zostanie uszczegółowiona. Jeżeli chodzi o 
Smolajny, to Pani Starosta w dniu wczorajszym odbyła rozmowę z Księdzem Arcybiskupem. 
Rozmowa była ogólna, o szczegółach nie było mowy, niemniej Pani Starosta otrzymała 
zapewnienie, że jeżeli Powiat znajdzie rozwiązanie w kwestii umieszczenia młodzieży w 
innym miejscu, to Kuria jest gotowa podjąć rozmowy w sprawie wcześniejszego rozwiązania 
umowy, która jest do 2029 roku. Także temat jest otwarty i w każdej chwili możemy do niego 
powrócić o ile nam się uda znaleźć jakieś rozwiązanie. Jeżeli chodzi o Łęgucki Młyn, to 
wpłynęła odpowiedź Agencji Nieruchomości Rolnych, która w swoim zamyśle pozwala na 
dokończenie procesu sprzedaży. Natomiast jesteśmy na etapie wyjaśniania z kupującym, 
dlaczego ten odwołał się od decyzji Agencji. Ścieżki są dwie. Agencja umorzyła 
postępowanie stwierdzając, że na terenie ośrodka nie była prowadzona działalność rolnicza, w 
związku z czym bezprzedmiotowe jest wyrażanie zgody. Wydaje się, że kupującemu nie 
chodzi o umorzenie postępowania, ponieważ chce zachować prawo do dysponowania 
gruntami rolnymi i zależy mu na zgodzie. Umorzenie pozwala w dalszej konsekwencji na 
zmianę użytków. Natomiast wyrażenie zgody na prowadzenie działalności inna niż rolnicza 
na terenach gdzie jest ponad hektar roli, zachowuje możliwość prowadzenia na przykład 
sadownictwa. Pani Starosta zapytała Panią Katarzynę Grzybowską, Dyrektora Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami, czy udało się skontaktować z kupującym w tej sprawie, bo to 
w sumie sprawa z wczoraj?  
 Pani Katarzyna Grzybowska powiedziała, że póki co kupujący nie odbiera telefonu.  



 6

 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że być może wjechał. W każdym razie 
jesteśmy na bieżąco i zobaczymy co z tego wyjdzie. Jeżeli jest to tylko niezrozumienie 
tematu, to możemy przystąpić do omawiania aktu notarialnego. Natomiast, jeżeli jest to 
zamierzone działanie, to trzeba będzie to wyjaśnić. Jeżeli chodzi o szkołę muzyczną, to Pani 
Starosta w ubiegłym tygodniu rozmawiała z Panem Dyrektorem Wydziału Budownictwa i 
Inwestycji i niestety nic nowego nie pojawiło się na stronie naszego Marszałka. W związku z 
powyższym Pani Starosta powiedziała, że nie ma żadnej nowej informacji oprócz tej, którą 
powtarza od jakiegoś czasu, że jeżeli jakieś środki zostaną uruchomione, to będziemy 
oczywiście startować. Natomiast na tym etapie nic nowego nie można powiedzieć. Jeżeli 
chodzi o budowę hali sportowej w Biskupcu, to Zarząd przyjął zasadę „do trzech razy 
sztuka”. Oczywiście nie będzie decyzji o ogłoszeniu 7, 8 czy 10 przetargu. Natomiast decyzja 
zostanie podjęta po rozstrzygnięciu trzeciego przetargu. Rożne rozwiązania są brane pod 
uwagę, ale to nie jest ten czas, aby o nich mówić. Jeżeli chodzi o drogę Naterki – Sząbruk, to 
Pani Starosta poprosiła o zabranie głosu Pana Dyrektora Powiatowej Służby Drogowej w 
Olsztynie. 
 Pan Artur Bal powiedział, że jeżeli chodzi o drogę Naterki – Sząbruk i naprawę 
dokonanego remontu, to jest to już drugi przetarg, jeżeli chodzi o ten odcinek. Dwukrotnie 
oferty przewyższyły posiadaną kwotę. Zweryfikowane zostaną zapisy oferty i ogłoszony 
zostanie trzeci przetarg.  
 
Pkt 4. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2017. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok (druk nr 129). 
 Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że są to drobne zmiany wewnątrz budżetu, 
które nie powodują wzrostu dochodów. Zmiany dotyczą zabezpieczenia wydatków we 
właściwej klasyfikacji budżetowej. Chodzi o dwa zadania. Pierwsze dotyczy realizacji 
nieodpłatnej pomocy prawnej. W trakcie podpisywania umów z kancelariami okazał się, że 
niektórzy z radców prawnych świadczą te usługi w ramach osoby fizycznej, a nie jako 
kancelaria. Stąd pojawiła się konieczność podpisania umów zlecenia, dlatego należy 
zabezpieczyć środki w paragrafie „nowe zlecenia wraz z pochodnymi”. Druga zmiana 
dotyczy zabezpieczenia środków na wykup gruntów od osób prywatnych, zajętych pod drogi 
powiatowe w miejscowości Podleśna gmina Dobre Miasto oraz w Różnowie gmina Dywity. 
Łączna kwota na to zadanie, to 22.000 zł. Procedura związana z podziałem tych 
nieruchomości zakończyła się w końcówce ubiegłego roku, dlatego do aktu notarialnego 
możemy przystąpić w bieżącym roku. Wydział znalazł środki na ten cel w ramach swojego 
planu finansowego, przesuwając środki z paragrafu dotyczącego zakupu energii.     

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok 
i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 25 
radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących 
się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za 
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przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXI/191/2017 zmieniającą 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2017 rok. 

Załącznik nr 5 
 
Pkt 5. Udzielenie pomocy finansowej jednostkom samorządu terytorialnego. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Starostę o przedstawienie projektu uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko - 
Mazurskiego (druk nr 130). 
 Pani Małgorzata Chyziak powiedziała, że pomoc finansowa Samorządowi 
Województwa Warmińsko – Mazurskiego nie jest tematem nowym. Każdego roku Rada 
Powiatu podejmuje uchwałę w sprawie przeznaczenia środków na Biuro Regionalne w 
Brukseli, które prowadzone jest przez Samorząd Województwa od 2003 roku. Potrzeba 
utworzenia takiego biura była zgłaszana przez powiaty i gminy z regionu. W tym roku kwota, 
jaka ma być przeznaczona na prowadzenie biura, to 5.910 zł, która jest zarezerwowana w 
naszym budżecie.   

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa 
Warmińsko - Mazurskiego i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Budżetowej o przyjęcie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko - Mazurskiego bez poprawek. W 
głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 23 radnych, 1 radny 
głosował przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że 
wniosek został przyjęty. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko - 
Mazurskiego, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu 
wzięło udział 25 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 23 radnych, 1 radny głosował 
przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została 
podjęta. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXI/192/2017 w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko - 
Mazurskiego. 

Załącznik nr 6 
 
Pkt 6. Strategia Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016-2025. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Pana Macieja Felskiego o przedstawienie projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 – 2025 
(druk nr 131). 
 Pan Maciej Felski przedstawił prezentację na temat przebiegu prac nad Strategią 
Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 – 2025. 
 Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącą Komisji Gospodarki o przedstawienie 
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sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 
Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2016 - 2025 i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  
 Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Henryk Goździcki powiedział, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 
Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 - 2025 i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Janusz Radziszewski powiedział, że Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego 
na lata 2016 - 2025 i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Budżetowej o 
przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Mirosław Szostek powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 - 
2025 i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  
 Pan Marian Piwcewicz powiedział, że Pan Felski przy opracowywaniu strategii 
posiłkował się ankietami ogłoszonymi w internecie, jak również konsultacjami społecznymi 
przeprowadzonymi z różnymi środowiskami. Pan radny zapytał, czy z ankiet internetowych 
spłynęło dużo uwag lub wniosków? Jeżeli chodzi o konsultacje, to czy były one prowadzone 
w poszczególnych gminach i czy wójtowie lub burmistrzowie zgłaszali jakieś uwagi czy 
ewentualnie zostały uwzględnione w strategii? 
 Pan Maciej Felski powiedział, że w ankiecie internetowej wzięło udział około stu 
osób. Opinie, które pojawiały się w trakcie badań ankietowych podane są w odrębnym 
opracowaniu. Nie pojawiały się jakieś negatywne zastrzeżenia. Powiat Olsztyński w trakcie 
tych badań został oceniony pozytywnie i jest dobrze odbierany przez respondentów. 
Największe oczekiwania i potrzeby dotyczą infrastruktury drogowej, co ma odzwierciedlenie 
w priorytetach naszych celów wyodrębnionych w strategii. Jeżeli chodzi o drugie pytanie, to 
spotkania odbywały się tutaj na sali sesyjnej Starostwa, zapraszanych było wiele osób. Udział 
w konsultacjach wzięło wiele środowisk. M. in. wzięła w nich udział Pani Przewodnicząca 
Rady Powiatu w Olsztynie, wtedy kiedy była mowa o organizacjach pozarządowych. Były to 
spotkania branżowo – tematyczna, czyli kiedy była mowa o oświacie, to były zapraszane 
środowiska oświatowe itd. Strategia ma odzwierciedlenie w oczekiwaniach i wnioskach 
wójtów i burmistrzów. Jednym z elementów, który został zgłoszony przez Burmistrza 
Dobrego Miasta, jest to, że burmistrzowie i wójtowie powinni się częściej razem spotykać i 
rozmawiać o wzajemnych potrzebach. Burmistrzowie i  wójtowie widzą tu rolę Powiatu, jako 
organu, który będzie spinał to co się dzieje w poszczególnych gminach. Pan Burmistrz 
Trzaskowski zauważył, że pojawiają się sytuacje, gdzie inwestor szuka działki, ale w Dobrym 
Mieście takowej nie może znaleźć. Wobec czego Pan Burmistrz chętnie przekazałby tego 
inwestora innemu koledze zza miedzy i tu jest rola Powiatu do spinania i przekazywania tych 
informacji z poszczególnych gmin. To w strategii zostało uwzględnione, czyli ten wątek 
przedsiębiorczości we współpracy z gminami jest bardzo rozwinięty. Tak samo cele 
dotyczące rozwoju turystyki i wspólnych ofert turystycznych zostały wyodrębnione i 
wskazane w strategii. Jak się okazuje w gminach powstaje bardzo dużo ścieżek rowerowych, 
ale często nie są one ze sobą połączone i tutaj burmistrzowie i wójtowie również wskazali 
Powiat, który próbowałby to koordynować, tak aby budowane ścieżki się ze sobą spotykały a 
nie rozmijały.  
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 Pan Marian Piwcewicz powiedział, że na Komisji Pan Felski przedstawił informację, 
że strategia Powiatu jest spójna ze strategiami gmin. Wobec powyższego Pan radny zapytał, 
czy firma Pana Felskiego opracowywała podobne strategie również dla poszczególnych 
gmin?  
 Pan Maciej Felski powiedział, że jego firma przygotowała strategię Barczewa, 
Biskupca, Świątek i Purdy, a kończona jest strategia Jonkowa.     

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku wszystkich Komisji o przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii 
Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 - 2025 bez poprawek. W głosowaniu wzięło 
udział 25 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 - 2025, w brzmieniu 
przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie 
było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXI/193/2017 w sprawie przyjęcia 
Strategii Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego na lata 2016 - 2025. 

Załącznik nr 7 
 
Pkt 7. Funkcjonowanie szkół na terenie Powiatu Olsztyńskiego. 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Barbarę Guga, Dyrektora Wydziału Oświaty, 
Kultury i Kultury Fizycznej, o przedstawienie projektu uchwały w sprawie projektu 
dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych w związku z nowym ustrojem szkolnym, wprowadzonym ustawą – 
Prawo oświatowe (druk nr 132). 

Pani Barbara Guga powiedziała, że powyższy projekt uchwały jest wywołany nową 
ustawą, która wprost wymaga w pierwszej kolejności ustalenia projektu nowego ustroju szkół, 
który będzie opiniowany przez Warmińsko – Mazurskiego Kuratora Oświaty, jak również 
przez związki zawodowe. Powyższy projekt uchwały jest dostosowany do potrzeb Powiatu 
Olsztyńskiego. Dzisiaj wynikła duża dyskusja na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, 
Kultury Fizycznej i Promocji, wykraczająca trochę poza projekt powyższej uchwały. Pani 
Dyrektor podkreśliła, że proponowana sieć szkół dostosowana jest do struktury szkół Powiatu 
Olsztyńskiego. Zarówno szkół prowadzonych przez Powiat, jak i szkół prowadzonych przez 
gminy oraz inne podmioty, na przykład stowarzyszenia. Uchwała została podzielona na dwie 
części. Pierwsza to struktura szkół, która obejmuje lata od 1 września 2017 roku do 31 
sierpnia 2019 roku. Jest to okres przejściowy, w którym będą funkcjonowały nowe szkoły 
łącznie z klasami dotychczasowych szkół. Jeżeli chodzi o szkoły ponadgimnazjalne, to 
zasadnicza szkoła zawodowa staje się od 1 września szkołą branżową I stopnia z klasami 
dotychczasowej zasadniczej szkoły zawodowej i te klasy w kolejnych latach będą wygaszane. 
Taka sytuacja będzie miała w Dobrym Mieście, czy w Olsztynku. Ponadto mamy dwa 
ośrodki, tj.: Zespół Szkół Podstawowo – Gimnazjalnych w Ameryce oraz Specjalny Ośrodek 
Szkolno – Wychowawczy w Żardenikach, które w swojej strukturze posiadają specjalną 
szkołę podstawową i specjalne gimnazjum. W związku z tym specjalne gimnazjum zostaje 
włączone do 8-letniej szkoły podstawowej. Również ośmioletnia szkoła podstawowa 
specjalna będzie funkcjonowała od 1 września 2017 z kolejnymi klasami gimnazjum, które w 
kolejnych latach będą wygaszane. Poza tym są też szkoły prowadzone przez inne podmioty, 
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inne jednostki samorządu. Tutaj mamy Gminę Jeziorany i Gminę Barczewo. Jeżeli chodzi o 
gminy, to pozostaje w mocy porozumienie zawarte z Gminą Barczewo, które podpisaliśmy w 
ubiegłym roku na prowadzenie szkół ponadgimnazjalnych, tj. 3-letniego liceum 
ogólnokształcącego dla młodzieży i dorosłych oraz na zasadniczą szkołę zawodową. Również 
powyższa zasadnicza szkoła zawodowa zostaje w ten sam sposób przekształcona. Jeżeli 
chodzi o Gminę Jeziorany, to szkoły ponadgimnazjalne powstały przed 1996 rokiem, kiedy to 
nie obwiązywały przepisy odnoszące się do zawierania porozumień z powiatem. W związku z 
tym takiego porozumienia nie mamy. Interpretacja obowiązujących przepisów jest taka, że 
skoro przekształcane są szkoły w nowe typy szkół, to takie porozumienie należy zawrzeć. Na 
marcowej sesji prawdopodobnie projekt takiej uchwały zostanie przedłożony. Druga część 
uchwały dotyczy okresu po 1 września 2019 roku. W tym okresie już funkcjonują licea 
ogólnokształcące 4 letnie z klasami dotychczasowego liceum 3-letniego i kolejnych latach 
klasy są wygaszane. Funkcjonuje branżowa szkoła I stopnia już bez klas zasadniczej szkoły 
zawodowej, funkcjonują technika 5-letnie z klasami dotychczasowego technikum 4-letniego i 
funkcjonują 8-letnie szkoły podstawowe specjalne w naszych szkołach a Ameryce i 
Żardenikach. Jeżeli chodzi o Amerykę to nazwa zespołu szkół musi ulec zmianie i będzie to 
8-letnia szkoła podstawowa specjalna, czyli nie będzie już zespołu szkół. W przedmiotowej 
uchwale zawarte są również warunki przekształceń, które stanowią obowiązkowy zapis 
wynikający z ustawy. 
 Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Henryk Goździcki powiedział, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci 
szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych w 
związku z nowym ustrojem szkolnym, wprowadzonym ustawą – Prawo oświatowe i 
wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Pan Wacław Dąbrowski powiedział, że z wypowiedzi Pani Dyrektor wynika, że z 
Gminą Jeziorany nie było porozumienia, ale jak dobrze pamięta, kiedy był Burmistrzem, ze 
Starostą Sierzputowskim takie porozumienie było podpisywane. Trzeba by było tylko do tego 
dotrzeć. 

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji o przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych w związku z nowym ustrojem szkolnym, 
wprowadzonym ustawą – Prawo oświatowe bez poprawek. W głosowaniu wzięło udział 25 
radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 22 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, 
głosów „przeciw” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek został przyjęty. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz ustalenia 
sieci szkół ponadpodstawowych w związku z nowym ustrojem szkolnym, wprowadzonym 
ustawą – Prawo oświatowe, w brzmieniu przekazanym radnym w materiałach sesyjnych. W 
głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 22 radnych, 3 
radnych wstrzymało się od głosu, głosów „przeciw” nie było. Pani Przewodnicząca 
stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXI/194/2017 w sprawie projektu 
dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz ustalenia sieci 
szkół ponadpodstawowych w związku z nowym ustrojem szkolnym, 
wprowadzonym ustawą – Prawo oświatowe. 
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Załącznik nr 8 
 

Pani Alicja Wąsik poprosiła Panią Barbarę Gugę, Dyrektora Wydziału Oświaty, 
Kultury i Kultury Fizycznej o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na 
terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystywania (druk nr 133). 

Pani Barbara Guga powiedziała, że przedmiotowy projekt uchwały mógłby być 
zmianą uchwały, ale ponieważ tekst był zmieniany już dwa razy, dlatego zachodzi potrzeba 
uchwalenia tekstu jednolitego. W ustawie o systemie oświaty pojawiły się zmiany, które 
należy wprowadzić. Podstawową zmianą jest ustalanie wysokości dotacji na podstawie 
podstawowej kwoty dotacji, która została zdefiniowana w ustawie, zostały określone zasady 
jak się ją ustala. Dodatkowo na stronie Biuletynu Informacji Publicznej należy opublikować 
wysokość dotacji dla poszczególnych placówek. Obszerna treść przedmiotowej uchwały nie 
jest treścią nową. Zmianie uległy tylko niektóre zapisy, które zostały dostosowane do 
brzmienia ustawowego. Przedmiotowy projekt uchwały został poddany konsultacjom 
społecznym, żadne wnioski i uwagi nie pojawiły się.  
 Pani Alicja Wąsik poprosiła Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury, Kultury 
Fizycznej i Promocji o przedstawienie sprawozdania dotyczącego projektu uchwały. 

Pan Henryk Goździcki powiedział, że Komisja Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej 
i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na terenie 
Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 
terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystywania i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek.  

Ponieważ więcej głosów nie było Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie 
wniosku Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Promocji o przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 
niepublicznych jednostek oświatowych na terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych 
przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania bez poprawek. W 
głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że wniosek 
został przyjęty jednogłośnie. 

Następnie Pani Alicja Wąsik zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w 
sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych 
jednostek oświatowych na terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby prawne 
niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, w brzmieniu przekazanym radnym w 
materiałach sesyjnych. W głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 25 radnych, głosów „przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pani 
Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXI/195/2017 w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek 
oświatowych na terenie Powiatu Olsztyńskiego prowadzonych przez osoby 
prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne oraz 
trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania. 
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Załącznik nr 9 
 

Pani Alicja Wąsik ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach sesji (godz. 1350). 
 Pani Alicja Wąsik, o godzinie 1400, wznowiła obrady sesji. 
 
Pkt 8. Rozpatrzenie skargi. 
 
 Pani Alicja Wąsik poinformowała, że za pośrednictwem Warmińsko-Mazurskiego 
Urzędu Wojewódzkiego wpłynęła skarga Pana T. K. na działalność Starosty Olsztyńskiego 
dotycząca sposobu prowadzenia postępowania administracyjnego w sprawie wyznaczenia 
linii brzegowej Kanału Bukwałd i ustalenia granic działki będącej własnością Skarżącego. 
Treść skargi została przekazana wszystkim radnym. Następnie Pani Przewodnicząca poprosiła 
o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Gospodarki, Panią Grażynę Gałęziewską. 

Pani Grażyna Gałęziewska powiedziała, że Komisja Gospodarki na posiedzeniu w 
dniu 27 stycznia br. zapoznała się ze skargą, wyjaśnieniami Dyrektora Wydziału 
Gospodarowania Środowiskiem – Pani Anety Świeczkowskiej oraz opinią radcy prawnego i 
uznała, że zarzuty niewłaściwych działań Starosty Olsztyńskiego w kwestii przewlekłego i 
niewłaściwego postępowania administracyjnego nie znajdują odzwierciedlenia w faktach i 
postanowiła uznać skargę za bezzasadną. 

Wobec braku dalszych głosów Pani Alicja Wąsik odczytała a następnie zarządziła 
głosowanie w sprawie przyjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 
Starosty Olsztyńskiego, w brzmieniu zaproponowanym przez Komisję Gospodarki. W 
głosowaniu wzięło udział 25 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 25 radnych, głosów 
„przeciw” i „wstrzymujących się” nie było. Pani Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 

Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXI/196/2017 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Starosty Olsztyńskiego. 

Załącznik nr 10 
 
Pkt 9. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

Pani Alicja Wąsik poinformowała, że do Rady Powiatu wpłynęły następujące pisma: 
- wystąpienie pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej z kompleksowej kontroli 

przeprowadzonej w Starostwie Powiatowym, 
- pismo do Zarządu Powiatu w Olsztynie, do wiadomości Rady Powiatu w Olsztynie, 

Sołtysa Sołectwa Słupy z prośbą o jak najszybsze zlecenie dokumentacji kanalizacji 
deszczowej na całej długości drogi powiatowej nr 1449N w Słupach, 

- pisma Warmińsko – Mazurskiego Konserwatora Zabytków z informacjami na temat 
udzielonych dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich i robót 
budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

- pisma Pana A. W. skierowane do Starostwa Powiatowego w Olsztynie, Centrum 
Zarządzania Kryzysowego Miasta Olsztyn i Powiatu Olsztyńskiego, Krajowego Zarządu 
Gospodarki Wodnej w Warszawie oraz Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w 
Olsztynie, przekazane do wiadomości Rady Powiatu w Olsztynie dotyczące 
długotrwałego zalewania posiadłości przy ul. Orła Białego w Dobrym Mieście, 

- stanowisko Rady Miejskiej w Biskupcu dotyczące apelu do najwyższych władz 
Rzeczypospolitej Polskiej o dalsze zabezpieczenie szpitalnych świadczeń medycznych, 
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- pismo Pana Pawła Papke, Posła na Sejm RP, informujące o złożeniu interpelacji do 
Ministra Zdrowia celem uzyskania odpowiedzi jakie plany ma wobec Szpitala 
Powiatowego w Biskupcu oraz Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Dobrym Mieście, 

- pismo Kancelarii Prezesa Rady Ministrów informujące o przekazaniu do Ministra 
Zdrowia stanowiska Rady Powiatu w Olsztynie, celem udzielenia odpowiedzi 
zainteresowanym, 

- odpowiedź Wojewody Warmińsko - Mazurskiego na Stanowisko Rady Powiatu w 
Olsztynie.  

Pani Przewodnicząca zapytała, czy któreś z pism odczytać? Jeżeli nie, to znajdują się 
one w biurze rady, gdzie można się z nimi szczegółowo zapoznać. 
 Pani Grażyna Gałęziewska poprosiła Panią Przewodniczącą o skierowanie pisma 
Pana W. do Komisji Gospodarki, gdzie na najbliższym posiedzeniu członkowie się z nim 
zapoznają, ponieważ sprawa toczy się od dwóch lat, a Komisją tym tematem się interesuje. 
 Pan Andrzej Abako poinformował, że w dniu dzisiejszym, w imieniu  ¼ ustawowego 
składu Rady Powiatu w Olsztynie, tj. 7 radnych, złożył do Pani Przewodniczącej Rady 
Powiatu w Olsztynie wniosek o zwołanie nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu w Olsztynie 
wraz z projektami uchwał oraz następującym porządkiem obrad:  
1. Otwarcie Sesji. 
2. Odwołanie z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu w Olsztynie radnej Alicji Wąsik: 

a) wybór komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów – podjęcie uchwały, 
b) głosowanie tajne, 
c) podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Powiatu w Olsztynie. 

3. Wybór Przewodniczącego Rady Powiatu w Olsztynie: 
a) wybór komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia wyborów – podjęcie uchwały, 
b) głosowanie tajne, 
c) podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Powiatu w Olsztynie. 

4.  Zamknięcie obrad sesji.  
Pan radny poinformował, że został złożony również wniosek o odwołanie Starosty 

Olsztyńskiego, Pani Małgorzaty Chyziak, celem sprawdzenia, czy Pani Starosta posiada 
większość w Radzie Powiatu potrzebną do prawidłowego działania Powiatu. Pan radny 
powiedział, że zamierzeniem radnych podpisanych pod powyższymi wnioskami jest 
oczyszczenie atmosfery, jaka panuje od grudnia ubiegłego roku i sprawdzenie, czy Państwo 
dysponujecie większością, potrzebną do sprawowania mandatu większościowego w Radzie 
Powiatu. Nie ma tu żadnych osobistych animozji, taka jest rola opozycji, by pilnować, czy po 
drugiej stronie jest większość ustawowa potrzebna do sprawowania władzy.  
 Pan Marian Piwcewicz powiedział, że pierwotnie w porządku obrad dzisiejszej sesji 
znajdował się punkt „Rozpatrzenie wniosku o wyrażenie zgody na rozwiązanie stosunku 
pracy z radnym Powiatu Olsztyńskiego”. W międzyczasie wynikły pewne nowe sprawy w 
firmie. Pan radny poinformował, że w listopadzie ubiegłego roku osiągnął wiek emerytalny i 
wcześniej złożył wniosek o rozwiązanie umowy o pracę z końcem stycznia. Zarząd firmy 
podjął decyzję, żeby tę sprawę pozytywnie rozwiązać i wyraził zgodę na polubowne 
rozwiązanie umowy w związku z przejściem na emeryturę. Cała sprawa dotyczy publicznego 
wystąpienia Pana radnego w Sądzie Pracy w obecności dziennikarzy gazety „Debata”, jak 
również strony społecznej. Te wystąpienie można obejrzeć na portalu youtube oraz na stronie 
wspomnianej gazety. Dotyczyło ono poinformowania o palonych dokumentach w ciepłowni 
Kortowo, co spowodowało awarię urządzeń odpylających. Pan radny jest też osobą publiczną 
i ma obowiązek informowania społeczności o tego typu zdarzeniach, tym bardziej, że MPEC 
jest firmą komunalną. MPEC nie ma koncesji na niszczenie dokumentów, są od tego 
wyspecjalizowane firmy. Poza tym MPEC ma wdrożony system zarządzania, w tym trzy 
normy, tj ISO 9000, 14000 oraz 18000. Pan radny był pełnomocnikiem prezesa firmy i w 
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2008 ten system wdrożył oraz certyfikował. Zgodnie z ustawą makulatura jest odpadem o 
odpowiednim kodzie i powinna być w odpowiednim miejscu, zgodnie z instrukcją, 
składowana. Tutaj doszło do samowoli, szczególnie, że jest to firma komunalna, gdzie 
właścicielem jest Prezydent Olsztyna, Pan Piotr Grzymowicz i w jakiś sposób odpowiada za 
przestrzeganie prawa w firmie podległej. Efektem tej sprawy jest decyzja Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska, który nałożył na MPEC karę, za bezprawne palenie 
dokumentów. Pan Piwcewicz powiedział, że cała sprawa odbiła się na nim oraz innych 
pracownikach, żeby o takich sytuacjach nie mówić na zewnątrz firmy. Dla Pana radnego takie 
postępowanie nie jest do końca zrozumiałe, ponieważ jest to pewne cenzurowanie. Pracownik 
również ma prawo nie do końca zgadzać się z decyzją Zarządu firmy, tym bardziej, że nie jest 
to firma prywatna. Podsumowując doszło do porozumienia, Panu radnemu została wypłacona 
odprawa i inne rzeczy przewidziane w zbiorowym układzie pracy. Umowa o pracę została 
rozwiązana 12 stycznia br.    
 Pan Henryk Goździcki poinformował, że z dniem dzisiejszym zawiesza działalność 
w klubie radnych PSL. 
 
Pkt 10. Zamknięcie obrad Sesji.  
 

Pani Alicja Wąsik zamknęła obrady XXI sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 27 
stycznia 2017 r.  
 

Protokołowali:  
Witold Dauksza 
Piotr Ulatowski 
Iwona Zaworska 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych.  
2. Lista obecności gości. 
3. Lista pracowników Starostwa. 
4. Porządek obrad sesji.  
5. Uchwała Nr XXI/191/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 

Olsztyńskiego na 2017 rok. 
6. Uchwała Nr XXI/192/2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi 

Województwa Warmińsko - Mazurskiego. 
7. Uchwała Nr XXI/193/2017 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Powiatu Olsztyńskiego 

na lata 2016 - 2025. 
8. Uchwała Nr XXI/194/2017 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych w 
związku z nowym ustrojem szkolnym, wprowadzonym ustawą – Prawo oświatowe. 

9. Uchwała Nr XXI/195/2017 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych na terenie Powiatu Olsztyńskiego 
prowadzonych przez osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytorialnego lub 
osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i 
wykorzystywania. 

10. Uchwała Nr XXI/196/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Starosty 
Olsztyńskiego. 


